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El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Bé, vosté és del Partit Popular i, per tant, vosté ha de saber què 
va fer el Partit Popular a l’IVF quan va fer la fusió d’entitats 
públiques . Va fer que l’IVF fera tres funcions: la funció de 
banc públic o banc promocional, de gestor del deute de La 
Generalitat –és a dir, polítiques financeres– i, finalment, 
també certificació electrònica –imagine’ns què té a vore amb 
(inintel·ligible)  . . .

Nosaltres anem a tornar a fer de l’IVF el banc promocional que 
hem estat, pel pacte del botànic, treballant al respecte . I d’això 
vull parlar . No vull parlar ni de la part que de l’IVF estem a punt 
de segregar, que és de la gestió del deute de La Generalitat, ni en 
el tema de certificació electrònica.

En eixe sentit i en eixe paper –que supose que és el que vosté 
me preguntava–, com a banc promocional, orienta la seua capa-
citat cap a empreses i els autònoms, especialment els col·lectius 
que troben més dificultat d’accés al finançament de la banca 
comercial .

Així, en l’any 2017, l’IVF, en eixa línia, va atorgar 35 operacions, 
amb aval de la SGR, a microempreses i autònoms per un total de 
2,1 milions d’euros . I la SGR, per la seua banda, va avalar altres 
53 operacions addicionals, per import de 2,9 milions d’euros . 
Són els primers passos de l’IVF radicalment diferents respecte 
de l’etapa anterior, que no vull recordar perquè ja hem explicat 
eixa etapa anterior tantes vegades en seu parlamentària .

Uns primers passos, d’altra banda, que s’expressen també en 
l’àrea social de l’institut, aquella que atorga finançament pont 
perquè entitats sense ànim de lucre que atenen persones amb 
diversitat funcional o persones sense treball, dependents del 
finançament públic sotmés a les rigideses dels calendaris pres-
supostaris, puguen desenvolupar les seues activitats amb 
normalitat, sense condicionaments de calendari .

En l’any 2017 es van aprovar 48 operacions d’este tipus, per 
un import de 20,3 milions d’euros . En els dos primers mesos 
de 2018, ja en són 70, per un total de 31,8 milions . Imagine’ns 
vostés com està evolucionant esta tasca . I tot això amb una taxa 
de morositat, senyor Ibáñez, amb una taxa de morositat del 0%, 
que contrasta amb el 70% de morositat que n’hi havia en el banc 
de l’IVF en el moment de l’actual Consell . . ., quan es va fer càrrec 
de l’entitat . (Aplaudiments)

En definitiva, senyories, a l’actual govern li preocupen les perso-
nes; eixa és la màxima prioritat, ho hem dit tota la vida, com a 
pacte del botànic . I el canvi d’orientació de l’Institut Valencià de 
Finances ho deixa ben palés . ¿Sap vosté quants desempleats i 
persones amb diversitat funcional seran ateses en (inintel·ligible) 
... finançats per l’IVF? En l’any 2017 en foren 2.329; en 2018 
seran més de cinc mil persones .

L’IVF aporta confiança, i això fa que les entitats que ajuden als 
col·lectius desafavorits tinguen més confiança per a ajudar-los 
més i millor .

Senyoria, senyories, amb l’impuls del Consell, l’Institut Valencià 
de Finances ha tornat a la vida dels valencians, per a bé de les 
nostres famílies i empreses, per a donar-los solucions i alleuge-
rir els seus mals de cap, no per a incrementar-los pensant que la 
seua administració, la nostra, la de tots nosaltres, balafiava els 
diners, . . .

El senyor president:

Senyoria .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

 . . .mentres a ells els desemparava .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Continuem amb les preguntes de control . Ara la que formula 
l’il·lustre diputat Antonio Subiela al conseller d’Hisenda i 
Model Econòmic .

Quan vosté vullga, senyoria .

El senyor Subiela Chico:

Gracias, presidente .

Buenas tardes, conseller .

Hace unos meses salieron unas noticias que decían que 
el Consell, en la persona del secretario autonómico de 
Comunicación, y algunos portavoces de grupos parlamen-
tarios que sustentan al Consell se habían reunido con Acció 
Cultural del País Valencià y les habían confirmado que sí o 
sí se iba a dar en 2018 la reciprocidad de la señal de TV3, no 
solo porque era una premisa del botànic, sino porque era uno 
de los acuerdos a que el president Puig había llegado con el 
expresident Puigdemont en una de sus reuniones en 2016 .

Y nosotros, pues, nos preguntamos, realmente, ¿por qué 
sigue siendo hoy en día una prioridad para este Consell el que 
se vea en la Comunidad Valenciana la señal de TV3, si es que 
no tienen suficiente con Cuatro y con La Sexta y necesitan 
teleprocés para seguir el día a día del procés catalán? (Veus)

No sé qué interés tiene este Consell en que los valencianos, 
pues, podamos ver aquí, podamos disfrutar de una televisión 
manipulada, de una televisión con una información claramente 
sesgada, una televisión que invita a terroristas como invitados 
estrella a sus programas, una televisión que incita al odio, que 
incita a la violencia, que manda los mensajes de «España nos 
roba», (veus) que nos pone a los no catalanes, a los españoles, 
como racistas, como anticatalanistas, como franquistas…

¿Cree usted, señor conseller, que España nos roba? ¿Es usted 
racista, anticatalanista o, incluso, franquista? (Veus) ¿Por qué 
quieren que aquí se vea una televisión que no solo nos insulta, 
sino que nos enfrenta las veinticuatro horas del día? (Veus)

¿En qué términos se ha acordado esa reciprocidad? ¿Se verá 
À Punt en Cataluña o ja no fa falta, señor conseller? O, ¿por 
qué hueco del multiplex en la Comunidad Valenciana se verá? 
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Porque, en un principio, con los dos canales que están subro-
gados y los tres que quedan, que son para ver À Punt, ¿por 
qué hueco se va a ver TV3? ¿O se van a utilizar los repetido-
res…, aquellos repetidores famosos de Acció Cultural del País 
Valencià? ¿O es que el retraso de À Punt es lo que les motiva 
a intentar que se vea aquí TV3, porque pierden…, les falta ese 
instrumento de adoctrinamiento que es la televisió?

Y, por último, le pregunto la pregunta que le he escrito, ¿por 
qué es Acció Cultural del País Valencià un interlocutor válido 
para este Consell, señor conseller? Acció cultural és una asso-
ciació entregada a la idea dels països catalans, socia de Òmnium 
Cultural, con unas relaciones especialmente cercanas a esa 
banda del 3%, señor conseller, que apoya abiertamente el inde-
pendentismo y que incluso, pues, está financiada, con más de 
un millón de euros, directamente por el señor Puigdemont . 
¿Por qué trata el Consell con este tipo de asociaciones, señor 
conseller? (Veus) ¿También ustedes apoyan la idea dels països 
catalans? ¿También apoya el Consell la independencia? ¿O 
también ustedes disculpan, excusan o incluso comparten la 
ideología de la banda del 3%, señor conseller?

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Subiela .

Li contestarà l’honorable conseller .

Té vosté la paraula .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Gràcies, president .

Senyories .

Senyor Subiela, m’havia fet la següent pregunta: «¿Es Acció 
Cultural del País Valencià el interlocutor válido para negociar 
con el Consell la llegada de la señal de TV3 a la Comunidad 
Valenciana?» Una pregunta claríssima i molt exacta . I jo li vaig 
a contestar la pregunta que me fa .

Vosté pregunta si és l’interlocutor vàlid per a negociar 
amb el Consell la tornada del senyal de TV3 a la Comunitat 
Valenciana . I, en eixe sentit, he de contestar-li que no . (Rialles) 
No, no és Acció Cultural del País Valencià, (aplaudiments) tot 
i que és una obvietat que la mencionada associació té, en la 
seua propietat, mitjans tècnics, com són els diferents repeti-
dors, que en el passat ajudaren a facilitar les emissions de la 
televisió pública catalana, TV3, al nostre territori .

Així, no hem d’oblidar que, tot i que no n’hi ha senyal via TDT, 
ara per ara els diferents canals de televisió pública catalana 
es poden visualitzar per les plataformes de pagament .

Per tant, li responc precís a la pregunta que vosté m’ha fet .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Senyor Subiela, pot acabar de concretar la pregunta .

El senyor Subiela Chico:

Sí, señor conseller .

Mire, la falta de respeto por el trabajo parlamentario que 
tiene este Consell, respecto a la oposición, es tan grave como 
la situación que se vive en Cataluña . Y TV3 es una cómplice 
necesaria de esa situación, de esa sociedad rota por la mitad, 
de esas familias rotas seguramente de por vida, de esos comer-
cios señalados, como hacían los nazis, señor conseller, exac-
tamente igual, (veus) de esos niños acosados en los colegios 
porque sus padres no son independentistas . Y usted hace lo 
mismo que hace TV3, que trata de paranoicos a los que denun-
ciamos la persecución de los independentistas . (Veus)

Pero, mire, esos paranoicos resulta que… Hoy en día, en 
Cataluña, los políticos no independentistas tienen que llevar 
escoltas y los independentistas no . Si usted y yo fuéramos 
políticos en Cataluña, yo, señor conseller, tendría que llevar 
escolta . Y usted, ¿tendría que llevar escolta, señor conseller?

Gracias . (Aplaudiments i veus)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Subiela .

Senyories, per favor .

Senyor conseller, té vosté la paraula .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyor Subiela, ¿quina falta de respecte, (aplaudiments) si vosté 
me fa una pregunta i li la conteste? Quina falta de respecte? 
És l’obligació del govern, contestar la pregunta que se me fa . 
(Aplaudiments) De veritat, és que estic estupefacte . N’hi ha una 
paraula en valencià que m’encanta molt, eh?, que és bocaba-
dat . (Veus) Vosté m’ha deixat bocabadat . Perquè, si li conteste 
la pregunta que vosté me fa i me diu que és falta de respecte, 
doncs, no sé on estarà el respecte, la veritat siga dita, mire .

L’explicació a la meua resposta radica en el fet que les competèn-
cies per a fer possible que les emissions de la televisió pública 
catalana siguen una realitat al nostre territori pertanyen a dues 
administracions autonòmiques . Així, la possible reciprocitat del 
servei públic de comunicació audiovisual només podria acordar-
se per mitjà d’un conveni entre les respectives administracions 
i sempre que concórreguen els requisits que establix l’article 
40.4 de la Llei 7/2010, Llei general de comunicació audiovisual, 
i on cada administració pose els mitjans tècnics necessaris per a 
fer possible la reciprocitat mencionada .
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De fet, en eixe sentit, ja tenim un precedent, i és el conveni 
entre la Generalitat valenciana i la Generalitat de Catalunya, 
efectivament, publicat en el butlletí oficial de les Corts 
Valencianes, número 172, de 4 de juliol de 2013!, (rialles i 
aplaudiments) –que jo . . ., que sàpiga vosté, no, el botànic no 
existia en aquell moment, no?– on s’expressa la voluntat de 
les parts d’establir un marc de col·laboració per a la regulació 
de les emissions dels dos ens autonòmics de comunicació .

En definitiva, l’arribada del senyal de TV3, via TDT, al nostre 
territori s’ha de fer mitjançant un acord de reciprocitat entre 
les diferents administracions autonòmiques, el qual done les 
garanties legals màximes perquè les emissions en els dife-
rents territoris es puguen reprendre amb total normalitat .

Senyoria, en qualsevol cas i atés el tarannà liberal del seu 
partit, dins d’un marc legal tenen vostés alguna objecció 
que els ciutadans valencians i els ciutadans catalans puguen 
sintonitzar lliurement televisions de les altres comunitats 
autònomes, veïnes per lligam, lingüísticament i culturalment? 
Xe, jo sincerament no veig cap de problema . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Passem a la següent pregunta que formula l’il·lustre diputat 
Fernando Pastor, al conseller d’economia sostenible i sectors 
productius . Senyor Pastor, si és tan amable de… Gràcies . Té 
vosté la paraula, senyoria .

El senyor Pastor Llorens:

Sí, gràcies, president .

Comentar que, señor conseller, al margen de que su partido, 
de que Compromís, sea un partido que reniega y que ha 
estado en varias ocasiones en contra del CETA, sí que es 
cierto que el presidente del Consell encabezó una misión 
comercial a Canadá para reforzar la presencia, según sus 
propias palabras, de empresas valencianas en el país nortea-
mericano y abrir nuevos mercados, como consecuencia del 
acuerdo de libre comercio entre Canadá y Europa, CETA .

Usted mismo, señor conseller, acompañó al presidente Puig 
en esa misión comercial . Han pasado unos meses y cree-
mos que es buen momento desde el Grupo Popular para 
preguntar por el tema, para interesarse por el tema y que 
nos cuente, entre otras cosas, qué piensan y cómo valora el 
Consell el acuerdo de libre comercio entre Canadá y Europa .

Muchas gracias, presidenta . (Aplaudiments)

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora Carmen 
Martínez Ramírez)

La senyora vicepresidenta primera:

(Inoïble) … Quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, presidenta .

Senyor diputat, a la pregunta li conteste que a hores d’ara 
l’entrada en vigor de l’acord de lliure comerç entre Canadà i 
Europa és parcial . Per tant, encara no podem valorar amb el 
màxim rigor que ens agradaria . No obstant açò, he de dir-li 
que aquest acord pot suposar noves oportunitats per a les 
empreses valencianes, que cal aprofitar per tal d’impulsar 
l’exportació a Canadà .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Sí, senyor Pastor .

El senyor Pastor Llorens:

Gracias, de nuevo, presidenta .

Vaya por delante, señor conseller, que para nosotros, para 
el Grupo Popular, el CETA es un buen acuerdo, esté parcial-
mente o totalmente aprobado, su entrada en vigor sea parcial 
o total . Es un buen acuerdo comercial para el PPCV y esta-
mos de acuerdo también en que puede ser interesante explo-
rar ese mercado canadiense para el interés de las pymes, de 
las pequeñas y medianas empresas valencianas .

Yo le decía que nos sorprendía que su partido, que es un 
partido que se ha posicionado en varias ocasiones en contra 
del CETA, aquí, con usted al frente, en el Congreso de los 
Diputados, con Joan Baldoví al frente, y en el propio Senado, 
con Carles Mulet al frente .

Pero resulta curioso que semanas después de que eso ocurra, 
es decir, que en las tres cámaras, en la valenciana, en el 
Congreso y en el Senado, los representantes de Compromís 
renieguen de ese acuerdo, el conseller de Compromís se 
marcha a vender las bondades de la Comunidad Valenciana, 
explorando ese acuerdo. Las bondades, al final, del CETA.

Su compañero, Mulet, ha dicho cosas como que quieren 
vendernos como europeístas y modernos unos tratados que 
son injustos . Ha dicho cosas como que a su juicio, el de Mulet, 
estos tratados atentan contra los derechos protegidos cons-
titucionalmente y la tradición productora, comercial y expor-
tadora de la Comunidad Valenciana .

Un acuerdo como CETA va a ser lesivo, limitante, perpetua-
dor de injusticia, e impedirá un mejor reparto de capital o 
la realización de políticas públicas o de precios frente a las 
pérdidas tal . Esto lo dice un senador que es de su partido . 
Esto lo dice exactamente hace unos meses .

Nada ha cambiado el acuerdo del CETA entre lo que usted 
acaba de decir aquí, que es nada más y nada menos que es un 
buen acuerdo y que, por lo tanto, hay que explorar esas vías 
para los intereses de las pymes, y lo que decía su senador, 


